
Protokoll Samrådsmöte i ÄFO2   Floda 2023-03-13 

 

Kallade: Samtliga ÄSO, Jan-Erik Dalmo LST 

 

1. 

Ordförande hälsar samtliga välkomna och presenterar kvällens dagordning, 

samt en kort presentation av en ny styrelsemedlem. 

 

2. Genomgång av läget för klövviltstammarna. 

Samtliga närvarande ÄSO redogjorde för hur årets avskjutning gått. Man 

redogjorde även för hur man upplever att Kron, dov, vildsvin och rådjur 

förekommer inom ÄSO. Detta gjordes med +/- eller = för att se om stammarna 

ökar/minskar eller är på samma nivå som året innan. 

 

ÄSO Älg Kronvilt Dov vilt Vildsvin Rådjur 
NV.Gåsinge      

Mälarmården Enligt plan Fullt på 
hjort. 1 hind 
kvar 

ökar Större 
flockar, 
något 
mindre antal 

ökar 

Hedmossen      

Granhed  Något lägre      
avskjutning 

Lika som 
förra året 

  

Julita/Floda Enligt plan.  Lika som 
tidigare år. 
Enligt plan 

 Minskat  



ÄSO Älg Kronvilt Dovvilt Vildsvin Rådjur 

Floda/ 
Sköldinge 

Satt stopp från 
1/12.  

Minskat Ökat  Lika som 
tidigare år 

Husby/ 
Rekarne 

 Enligt plan Ökat, svagt Minskat, 
större 
grupper 
 

Gott om 

Eskilstuna 
Norra 

     

Gripsholm 
Södra 

 Fullt på 
hjort. Ej på 
hind o kalv 

Lite Minskat Minskat 

Berga/Länna Enligt plan. Ont 
om kalv 

Ej fullt på 
hind. Lika 
som tidigare 
år 

öka Minskar Lika som 
tidigare 

Gripsholm 
Norra 

Något ökande 
älgstam 

Lite vikande Ökande minskande  

Härad Neddraget på 
kalvar 

Enligt plan, 
lite dåligt 
med kalv. 
Ganska 
lokala 

Sakta 
ökande 

Lika som 
tidigare 

 

Strängnäs Norra  Inga kron Lite ökande Lite 
minskande 

Lite ökande 

Selaön Flyginv. 4,5-
5/1000 ha 

Inga kron Ökande Lika som 
tidigare 

 

NV Vingåker Dåligt med 
kalv. Enligt plan 
på vuxet 

Minskande Lika som 
tidigare 

Något 
minskande 

Lika som 
tidigare 
 

S Vingåker 
 

Ojämnt 
fördelat, dåligt 
med kalv 

Ca 75% av 
plan 

Något 
mindre men 
fortsatt en 
stor stam 

Minskande, 
ca50% ner 
under 2 år 

Lika som 
tidigare 

Humledalen Bara kalvjakt, 
nådde inte 
riktigt planmål 

Ny o ökande 
stam. Enligt 
plan 

Ökande Lika som 
tidigare 

Gott om 

Näshulta Nådde inte 
målen på kalv 

Enligt plan Ökande Minskande Gott om 

Ärla- 
Stenkvista 

Neddragning på 
vuxet, nådde 
inte riktigt 
kalvmålet 

Fattas några 
vuxna. 
Stammen 
spriden över 
större areal 

Sakta 
ökande 

Lika som 
tidigare 

Gott om 



Äso Älg Kronvilt Dov Vildsvin Rådjur 

Vingåker Norra Liten 
neddragning. 
Dåligt med kalv 

Hög 
tilldelning, 
dålig 
avskjutning 

Något 
ökande 

Låg nivå Gott om 

Mälarmården 
Västra 

Bara kalvjakt Inte riktigt 
nått målen 

   

 

 

Genomgången visar att vildsvinen har minskat i hela ÄFO2. Dov viltet har 

däremot ökat i nästan hela ÄFO. Kronviltet håller sig på samma nivå som 

tidigare eller något minskande. Det är över lag lite dåligt med kalv. I flera ÄSO 

så är kronviltet inte fördelat över hela ÄSO. På älgsidan så är det lite upp och 

ner. Sammantaget så kan man säga att vi måste fokusera mer på kalvarna och 

få upp tjurandelen. Nästan samtliga ÄSO är påverkade av vargen mer eller 

mindre. Vissa ÄSO har bara strö vargar och några är inte påverkade alls. 

 

3. Äbin. 

En genomgång gjordes av hur Äbin ser ut. Varför är det en del områden i ÄFO 

som har svåra skador fast dom inte har så mycket älg? Vi ligger på ca 5/ 1000 

ha på älgen och skadorna på skogen ökar i vissa områden. Vi behöver se över 

hur mycket övrigt klövvilt det finns i området och börja öka avskjutningen på ex 

dov för att få ner skadorna. Vilttätheten är på ungefär samma nivå i dag som på 

-80 talet och då fanns det bara älg och rådjur. Tätheten låg då som nu på ca 12 

/ 1000. Kalvvikterna var då ca 75 kg och idag ca 45 kg.  

 

4. Nya skötselplanen och älgfrode. 

Vi diskuterade den nya förvaltningsplanen och tittade på siffrorna i älgfrode. 

Vad händer med stammen om man skruvar lite på siffrorna. Störs förändring 

blir det om man skruvar på siffrorna i rovdjursdelen. Det diskuterades en del 

om tjurandelen och att ”rätt djur” måste skjutas. Ska vi fortsätta att jaga älg så 

måste vi göra något NU. Kalvvikterna måste ökas och alla måste trycka på för 

att alla kalvar vägs. Det diskuterades även en del om att vi kanske skulle övergå 

till att bara jaga kalv i ett antal år. Diskussionen mynnade ut i att alla skulle 

försöka att skjuta kalv före vuxet. 



5. Jan-Erik Dalmo, LST 

Jan-Erik började med att informera lite om vargläget i länet. Det finns 1 säkrat 

revirmarkerande par i Svartsjön, Sydväst om Ulvareviret. Det finns föryngringar 

i samtliga utav dom gamla reviren i Sörmland. Förslag kom upp på att LST skulle 

skicka ut mer löpande info om rovläget för att visa att man är öppen med den 

info man har. Stockholm har tätare utskick och det var något liknande som man 

efterlyste för Sörmland.  

LST MOOSE, ett verktyg som visar älgstammen i siffror/1000 ha med OBS och 

avskjutning som ingångsvärden. Det är ett bra verktyg som är framtaget av SLU 

och det fungerar idag bäst på ÄFO nivå. Men, tanken är att den ska ner på ÄSO 

nivå och det ställer krav på att alla lag lämnar in sina OBS timmar. Det är även 

viktigt att dom timmar som man lämnar in ska hålla hög kvalité. Jan-Erik gick 

igenom lite om skötselplanens betydelse och ändamål. All rapportering ska ske 

löpande, då är det lättare att jämföra planen med älgobs och göra förändringar 

i tid om det behövs. Använd dom system som finns för detta och var inte rädda 

för att ta hjälp av LST om man skulle behöva. Planen ska vara ett verktyg för att 

få den viltstam som vi vill ha. Försök att samarbeta med flera om att dra åt 

samma håll. Fokusera på hur många älgar vi vill ha i vinterstam och inte på 

avskjutningen. Se till att planmålen stämmer överens med verkligheten. Om 

man behöver dra i bromsen så jaga kalv så lagen kan rapportera obs. Stoppa 

inte helt. Om man inte tycker att man kan skjuta några hondjur så ska man inte 

skjuta några tjurar heller. Ta hjälp direkt om man ser att det inte kommer att gå 

ihop. 

 

6. Övrigt. 

Inga övriga frågor kom upp utan det var mer ett ”bra sorl” i församlingen.    

Janne tackade samtliga för kvällen och avslutade mötet. 

 

 

Ärla 2023-03-25 

Johan Nilsson 


